

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
 Paix-Travail-Patrie

 REGION DE L'ADAMAOUA

 DEPARTEMENT DE LA VINA

 COMMUNE DE MARTAP

 SECRETARIAT GENERAL

 SERVICE TECHNIQUE



REPUBLIC OF CAMEROON
 Peace-Work-Fatherland

 ADAMAWA REGION

 VINA DIVISION

 MARTAP COUNCIL

 GENERAL 'S OFFICE

 TECHNICAL SERVICE

**AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N°01/AONO/C-MTP/SG/ST/CIPM/2025 DU
22 MAI 2025 RELATIF AUX TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UNE COUCHE DE
 ROULEMENT EN BETON ARME SUR LE PONCEAU DE MAYORDOU ET SUR LE PONCEAU DE
 NGOOBAARE, DANS LA COMMUNE DE MARTAP, DEPARTEMENT DE LA VINA ET REGION
 DE L'ADAMAOUA (EN PROCEDURE D'URGENCE)**

Financement : Budget d'investissement public (BIP) 2025.

1. Objet de l'Appel d'Offres

Dans le cadre de l'exécution du budget d'investissement public 2025, le Maire de la Commune de Martap lance un avis d'Appel d'Offres National ouvert relatif aux travaux de construction d'une couche de roulement en béton armé sur le ponceau Mayordou et sur le ponceau Ngoobaare, dans la Commune de Martap.

2. Consistance des travaux

Les travaux, objet du présent Appel d'Offres comprennent, notamment :

1. Installation du chantier y compris amené et repli du matériel ;
2. Nettoyage et terrassements ;
3. Assainissement et drainage;
4. Ouvrage d'art ;
5. Signalisation et équipement ;
6. Divers.

3. Délai d'exécution

Le délai d'exécution prévu par le Maitre d'ouvrage pour la réalisation des travaux, objet du présent Appel d'Offres, est de trois (03) mois calendaires.

4. Allotissement

Les travaux objets du présent appel d'offres sont constitués en un lot unique.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables, est de 20 000 000 (vingt millions) F CFA.

6. Participation et origine

La participation au présent appel d'offres est ouverte à toute entreprise ou société de Bâtiment et ou des Travaux Publics de droit camerounais justifiant des capacités techniques et financières pour la réalisation des travaux, objet du présent Appel d'Offres.

7. Financement

Les travaux, objet du présent appel d'offres, sont financés par le budget d'Investissements MINDEVEL de l'exercice 2025.

8. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce 12 du DAO d'un montant de **400 000 (quatre cents mille)** francs CFA valable pendant quatre-vingt (90) jours au-delà de la date de validité des offres.

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables dans les Services de la Mairie de Martap dès publication du présent Avis, notamment les Services Technique aux numéros 674 55 99 86/697 36 20 91 et Secrétariat Général au numéro 694 99 36 00.

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu à la Mairie de Martap, plus précisément au niveau du Service Technique et du Secrétariat Général dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable de 35 000 (trente-cinq mille) Francs CFA payable à la Recette Municipale de Martap.

11. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en **sept (07) exemplaires** dont **1 original et six (06) copies marquées comme telles**, devra parvenir à la Mairie de Martap contre récépissé au plus tard le**17 JUIN 2025**..... à**9h**....., et devra porter la mention :

« AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N°X**/AONO/C-MTP/SG/ST/CIPM/2025 DU**22 MAI 2025** RELATIF AUX TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UNE COUCHE DE ROULEMENT EN BETON ARME SUR LE PONCEAU DE MAYORDOU ET SUR LE PONCEAU DE NGOOBAARE, DANS LA COMMUNE DE MARTAP, DEPARTEMENT DE LA VINA ET REGION DE L'ADAMAOUA (EN PROCEDURE D'URGENCE)» « A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »**

12. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles devront être obligatoirement en cours de validité et datées de moins de trois mois précédant la date de dépôt des offres.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances ou le non-respect des modèles des pièces du dossier d'appel d'offres, entraînera le rejet de l'offre.

13. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fera en un seul temps.

L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques et/ou financières aura lieu le**17 JUIN 2025**..... à**10h**..... heures par la Commission Interne de Passation des Marchés placée auprès de la Commune de Martap, dans la salle des actes. Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dument mandatée.

14. Critères d'évaluation

1. Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires porteront essentiellement sur :

- **l'absence d'une caution de soumission timbrée au tarif en vigueur** établie par une banque de premier rang ou une compagnie d'assurance agréée par le Ministère chargé des Finances et dont la liste figure dans la pièce n° 12 du DAO, d'un montant de : **quatre**

cents mille (400 000 FCFA) conformément à l'arrêté en vigueur et valable pendant trente (30) jours au-delà de la date limite de la validité des offres conformément au modèle en annexe . Cette caution de soumission devra être revêtue de la mention manuscrite de l'établissement agréé l'ayant délivrée .elle doit être accompagnée du récépissé de consignation délivré par la Caisse de Dépôt et Consignation(CDEC) ou dépôt d'un chèque certifié à l'ordre de la CDEC pour le compte du Maire de la Commune de Martap;

- La fausse déclaration ou une pièce falsifiée ;
- L'absence d'un prix unitaire quantifié dans l'offre financière ;
- La note technique inférieure à 70% de oui.
- La non-conformité d'une pièce au-delà d'un moratoire de 48 heures

2. Critères essentiels

N°	Critères	Oui/non
1.	Le bilan financier des deux dernières années	oui/non
2.	L'accès à une ligne de crédit ou autres ressources financières supérieures ou égale à 20 000 000 (vingt millions) FCFA	oui/non
3.	Les références de l'entrepreneur	oui/non
4.	La disponibilité des matériels essentiels (camion benne, petits outillages de chantier, bétonnière et véhicule de liaison)	oui/non
5.	L'expérience du personnel d'encadrement 2 ans minimum	oui/non
6	La proposition technique : (installation du chantier, organigramme du chantier, organisation des équipes, mesure d'hygiène)	OUI

Seules les soumissionnaires ayant obtenu une note d'au moins 70% à l'évaluation technique seront admis à l'analyse de l'offre financière.

15. Attribution du marché

L'Autorité Contractante attribuera le Marché au Soumissionnaire dont l'offre sera reconnue conforme pour l'essentiel au DAO et qui dispose des capacités techniques et financières requises pour exécuter le Marché de façon satisfaisante et dont l'offre a été évaluée la moins-disante en incluant le cas échéant les rabais proposés.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant **quatre-vingt-dix (90)** jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables dans les Services de la Commune de Martap, téléphone : 6973620 91, ou 674 55 99 86 ou encore le 699 86 72 30, 693 50 51 25.

Ampliations :

- DD MINMAP/VINA ;
- ARMP/AD (pour publication dans le JDM) ;
- CIPM/MTP ;
- CHRONO ;
- Affichage

Martap, 22 MAI 2025

Le Maire (Autorité Contractante)



Iya Touleymanou
Magistrat Municipal



**NATIONAL OPEN CALL FOR TENDER NO. 05/AONO/C-MTP/SG/ST/CIPM/2025 OF 22 MAI 2025.
RELATING TO THE CONSTRUCTION WORKS OF A REINFORCED CONCRETE WEARING LAYER ON
THE MAYORDOU CULVERT AND ON THE NGOOBAARE CULVERT, IN THE MUNICIPALITY OF
MARTAP, DEPARTMENT OF VINA AND REGION OF ADAMAOUA (IN EMERGENCY PROCEDURE)**

Funding: 2025 Public Investment Budget (PIB).

1. Purpose of the Call for Tenders

As part of the implementation of the 2025 public investment budget, the Mayor of the Municipality of Martap is issuing an open National Call for Tenders for the construction of a reinforced concrete surface course on the Mayordou culvert and the Ngoobaare culvert, in the Municipality of Martap.

2. Scope of Work

The work covered by this Call for Tenders includes, in particular:

1. Site installation, including the delivery and removal of equipment;
2. Cleaning and earthworks;
3. Sanitation and drainage;
4. Civil engineering structures;
5. Signage and equipment;
6. Miscellaneous.

3. Completion Time

The completion time set by the Project Owner for the completion of the work covered by this Call for Tenders is three (03) calendar months.

4. Lotting

The work covered by this Call for Tenders is divided into a single lot.

5. Estimated Cost

The estimated cost of the operation, following preliminary studies, is 20,000,000 (twenty million) CFA francs.

6. Participation and Origin

Participation in this Call for Tenders is open to any construction and/or public works company incorporated under Cameroonian law with the technical and financial capacity to carry out the work covered by this Call for Tenders.

7. Financing

The work covered by this Call for Tenders is financed by the MINDDEVEL Investment Budget for the 2025 fiscal year.

8. Provisional securit

Each bidder must attach to their administrative documents a bid bond issued by a leading bank approved by the Ministry of Finance and listed in Exhibit 12 of the tender documents, in the amount of 400,000 (four hundred thousand) CFA francs, valid for eighty (90) days beyond the bid validity date.

9. Consultation of the Tender Documents

The documents may be consulted during business hours at the Martap Town Hall offices upon publication of this notice, including the Technical Services at 674 55 99 86/697 36 20 91 and the General Secretariat at 694 99 36 00.

10. Acquisition of the Tender Documents

The documents may be obtained at the Martap Town Hall, more precisely at the Technical Services and the General Secretariat upon publication of this notice, upon payment of a non-refundable sum of 35,000 (thirty-five thousand) CFA francs payable to the Martap Municipal Revenue Office.

11. Submission of Tenders

Each tender, drawn up in French or English in seven (07) copies, including one original and six (06) copies marked as such, must be received by the Martap Town Hall against receipt no later than at , and must bear the following mention:

12. Submission of Bids

Each bid, drawn up in French or English in seven (7) copies, including one original and six (6) copies marked as such, must reach the Martap Town Hall against receipt no later than at , and must bear the following statement:

"NOTICE OF OPEN NATIONAL CALL FOR TENDER NO. 05/AONO/C-MTP/SG/ST/CIPM/2025 OF 22 MAI 2025

RELATING TO THE CONSTRUCTION WORKS OF A REINFORCED CONCRETE WEARING COURSE ON THE MAYORDOU CULVERT AND THE NGOABAARE CULVERT, IN THE MUNICIPALITY OF MARTAP, VINA DEPARTMENT AND ADAMAOUA REGION (UNDER EMERGENCY PROCEDURE)" "TO BE OPENED ONLY DURING THE OPENING SESSION"

13. Admissibility of Bids

Under penalty of rejection, the other required administrative documents must be provided in original form or in copies certified by the issuing department or the competent authority, in accordance with the provisions of the Special Regulations of the Call for Tenders. They must be valid and dated less than three months prior to the bid submission date. Any bid that does not comply with the requirements of this notice and the Tender Documents will be declared inadmissible. In particular, the absence of a bid bond issued by a top-tier bank approved by the Ministry of Finance or failure to comply with the templates for the tender documents will result in the rejection of the bid.

14. Opening of Bids

The bids will be opened simultaneously.

The opening of administrative documents and technical and/or financial bids will take place on 17 JUIN 2025 at 10 hours by the Internal Procurement Commission located at the Municipality of Martap, in the proceedings room. Only bidders may attend this opening session or be represented by a duly authorized person of their choice.

15. Evaluation Criteria

1. Elimination Criteria

The elimination criteria will mainly concern:

- the absence of a stamped bid bond at the current rate established by a leading bank or an insurance company approved by the Ministry of Finance and listed in document no. 12 of the DAO, in the amount of: four hundred thousand (400,000 FCFA) in accordance with the decree in force and valid for thirty (30) days beyond the deadline for the validity of offers in accordance with the model in the appendix. This bid bond must bear the handwritten mention of the approved establishment

The bid must be accompanied by a deposit receipt issued by the Caisse de Dépôt et Consignation (CDEC) or by depositing a certified check payable to the CDEC on behalf of the Mayor of the Municipality of Martap;

- False declaration or falsified documentation;
- Absence of a quantified unit price in the financial offer;
- A technical score below 70% of "yes";
- Non-compliance of a document beyond a 48-hour moratorium.

2. Essential Criteria

No	Criteria	Yes/No
1.	. Financial statement for the past two years	Yes/No

2.	Access to a line of credit or other financial resources greater than or equal to 20,000,000 (twenty million) CFA francs	Yes/No
3.	Contractor's references	Yes/No
4.	Availability of essential equipment (dump truck, small site tools, concrete mixer, and liaison vehicle)	Yes/No
5.	Experience of supervisory staff: Minimum 2 years	Yes/No
6	Technical proposal: (site setup, site organization chart, team organization, hygiene measures	Yes/No

Only bidders who have obtained a score of at least 70% in the technical evaluation will be admitted to the financial bid analysis.

16. Award of Contract

The Contracting Authority will award the Contract to the Bidder whose bid is deemed substantially compliant with the tender documents and who has the technical and financial capacity required to perform the Contract satisfactorily, and whose bid has been evaluated as the lowest priced, including any proposed discounts.

17. Validity of Bids

Bidders shall remain bound by their bids for ninety (90) days from the deadline set for submission of bids. 17. Additional Information Additional information can be obtained during business hours from the Martap Municipality Services by telephone: 6973620 91, or 674 55 99 86, or 699 86 72 30, or 693 50 51 25.



Certified copies

- ARMP/AD (FOR PUBLICATION AND STORAGE);
- DDMINPC/VINA (FOR INFO);
- DDPW/VINA (FOR INFO);
- PRESIDENT ITB/MTP-C (FOR INFO);
- DISPLAY (FOR INFO);
- CHRONO/ARCHIVES.